
                                                          Ahoj Přátelé mariáše 

                      Pár vět ke Grand Slamu proč dostal název Vzpomínkový turnaj 

Nemělo by se zapomínat naše kamarády kteří nás vtáhli do hry zvané mariáš což byl mezi prvníma 

pan Vladislav Brož, který založil neboli dostal nebo pobláznil kamarády i začátečnici mariáše v okolí 

Ždáru a Doubravy. Na jeho popud vzniklo několik družstev licit. mariáše. Ale co vím od hráčů co s ním 

hráli a tu možnost se měl i já si sním zahrát na turnajích, musím říct že jsem z něho měl velký respekt 

to byla škola. A dál bych mohl vyprávět ale spíš Jarda Richtr který byl mezi prvníma co sním začali hrát 

mariáš . A nemůžu zapomenout další Vláda Doležal to byl taky fanatik do mariáše a ty turnaje na 

Nebáku to nemělo chybu , byl velmi pohostinný a vstřícný kamarád, musím dodat je velká škoda že už 

nejsou turnaje na Nebáku, ale všechno má svůj konec. A další velmi skvělí kamarád Tonda Vojtěch to 

byl taky skvělí mariášník a nikdy jsem neslyšel říct ne, byl ochotný ke každému kdo potřeboval něčím 

pomoct, ale jak šlo o mariáš tak cestoval taky všude. Abych nezapomenul Béda Koch z mého pohledu 

neskutečný mariášník s ním když jsem hrál na turnaji tak mě školil neskutečně protože po druhém 

výnosu mi řekl zahod to nemáš šanci. A další a další na který by se nemělo zapomínat co vnesli do 

mariáše radost ze hry a trpělivost  a proto jsme to nazvali Vzpomínkový turnaj. Je jenom škoda, že 

kteří mohli přijet a zavzpomínat na naše zesnulé kamarády dali přednost jiné činnosti. A ty co přijeli a 

zahráli si na jejich počest děkuji. A tím to ukončím a už slyším jejich slova at se snažíme pobláznit další 

lidi do hry mariáš aby ta jejich myšlenka a hra nezanikla. 

Ahoj 

2.8.2023 v Nemyslovicích Křapka Antonín 

 


